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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Andreas Carlson (KD)

2024/25:1201 Synskadades rätt till färdtjänst

SVT uppmärksammade den 3 april 2025 hur en person som är synskadad och 
behöver färdtjänst för att ta sig till och från sitt arbete har fått färdtjänsten 
indragen eftersom personen bedöms kunna ta buss eller tåg.

Flera domstolar har i överklaganden bedömt att synskadade kan använda 
kollektivtrafiken – tåg eller buss – i stället för färdtjänst. Skånetrafiken har i 
spåren av domarna beslutat att dra in rätten till färdtjänst för synskadade.

Områdeschefen för färdtjänsten menar att man bara följer lagstiftning och 
domslut och att frågan nu ligger på regeringens bord. Myndigheten 
Trafikanalys har gjort en utredning som mynnade ut i ett förslag om att 
förtydliga lagen om färdtjänst så att den omfattar ett från dörr-till-dörr-
perspektiv, alltså individens möjlighet att klara ett självständigt resande hela 
vägen. Den utredningen lämnades till regeringen för två år sedan.

Vänsterpartiet anser att det är väldigt problematiskt att personer som är i behov 
av färdtjänst för att bland annat kunna arbeta får den indragen, med hänvisning 
till kollektivtrafik som de inte kan nyttja på ett säkert sätt.

Med anledning av vad som anförts ovan vill jag fråga statsrådet Andreas 
Carlson:

 

Vilka åtgärder avser statsrådet att vidta för att skyndsamt säkerställa att alla 
som är i behov av färdtjänst får tillgång till den?

………………………………………

Malin Östh (V)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-05-22
Besvaras senast
2025-06-04 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


